
 

 

 

Αθήνα, 22 Μαρτίου 2021 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς τον κ. Υπουργό  

Υποδομών και Μεταφορών 

 

Θέμα: «Πότε θα ολοκληρωθεί ο οδικός άξονας Ηρακλείου-Μεσσαράς;» 

 

Οι πρόσφατες χιονοπτώσεις στα ορεινά της Κρήτης δημιούργησαν έντονα κυκλοφοριακά 

προβλήματα στο οδικό δίκτυο που συνδέει την πόλη του Ηρακλείου με το νότιο κομμάτι της 

περιφερειακής ενότητας Ηρακλείου. Παρά την ύπαρξη εν ενεργεία εργολαβίας για την 

απομάκρυνση του χιονιού, ο δρόμος επί της ουσίας έκλεισε, γεγονός που ανέδειξε το μείζον 

ζήτημα που αναμένεται να προκύψει μετά την αποπεράτωση του εμβληματικού αυτού 

έργου για την Κρήτη, δηλαδή αυτό της συντήρησης του εν λόγω οδικού  δικτύου. 

 Σύμφωνα με δημοσιεύματα του τοπικού τύπου οι υπηρεσίες του Υπουργείου 

Υποδομών και Μεταφορών έχουν προετοιμάσει πρόσκληση για τη διενέργεια διαγωνισμού 

για το έργο της διαχείρισης και συντήρησης του νέου οδικού δικτύου της περιοχής. 

Προϋπόθεση όμως για να προχωρήσει το έργο της συντήρησης του δρόμου είναι η 

αποπεράτωση του έργου ώστε να προσδιοριστεί με σαφήνεια το φυσικό αντικείμενο του 

διαγωνισμού. 

 Από την περίοδο της παράδοσης του τμήματος Αγία Βαρβάρα–Καπαριανά, το Μάιο 

του 2019, κανένα νέο τμήμα του συνολικού οδικού δικτύου της περιοχής δεν έχει 

προκηρυχθεί ενώ, ενδιαφερόντως, πρόσφατα (το Δεκέμβριο του 2020) ο κ. Υφυπουργός 
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έκανε δηλώσεις για την ένταξη στο ΠΔΕ του τμήματος Ηρακλείου -Ανώγεια για το οποίο είχε 

ήδη εξασφαλιστεί η χρηματοδότηση από την προηγούμενη κυβέρνηση.  

Ωστόσο, το μείζον ζήτημα για την αποπεράτωση το οδικού δικτύου στο νότιο κομμάτι 

της αντιπεριφέρειας Ηρακλείου είναι η μελετητική ωρίμανση και η προκήρυξη του έργου του 

κόμβου των Μοιρών που θα διασυνδέει το μέχρι σήμερα υλοποιημένο οδικό δίκτυο με την 

έδρα του Δήμου Φαιστού. Υπενθυμίζεται ότι η μελέτη για παρακαμπτήρια οδό Αγία 

Βαρβάρα – Μοίρες είχε ήδη εγκριθεί από το 2005, γεγονός που ενδέχεται να σημαίνει ότι 

χρήζει  επικαιροποίησης. Το έργο, όμως, έχει ήδη παγώσει λόγω σημαντικών 

προβλημάτων στην ολοκλήρωση των απαραίτητων απαλλοτριώσεων στην περιοχή. 

Λαμβάνοντας υπόψη της σημασίας του κάθετου οδικού άξονα της περιφερειακής 

ενότητας Ηρακλείου για την αναπτυξιακή προοπτική όλων των Δήμων της ευρύτερης 

περιοχής, ερωτώνται οι κύριοι Υπουργοί: 

 

1) Σε τι στάδιο βρίσκεται η μελετητική ωρίμανση του κόμβου των Μοιρών και 

πότε αναμένεται να γίνει η δημοπράτηση του έργου; 

2) Προτίθεται η κυβέρνηση να προκηρύξει διαγωνισμό για την διαχείριση και 

συντήρηση του οδικού δικτύου του οριζόντιου οδικού άξονα της 

αντιπεριφέρειας Ηρακλείου; 

3) Ποιος είναι ο ευρύτερος σχεδιασμός της κυβέρνησης για την ολοκλήρωση του 

οδικού δικτύου Ηρακλείου-Μεσσαράς; 

 

Ο Ερωτών Βουλευτής 

 

Μαμουλάκης Χάρης 




